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INFORMACE STAROSTY
VODOVOD BOREČNICE 

Jihočeský kraj přispěl na vodovod do Borečni-
ce 3 miliony Kč. Obec vysoutěžila stavbu vo-
dovodu za výrazně nižší částku, než která byla 
v rozpočtu PD a v žádosti o dotaci z krajského 
investičního fondu. Zastupitelstvo Jihočeského 
kraje rozhodlo, na základě žádosti obce, že ob-
ci ponechá dotaci ve výši 3 miliony Kč a navý-
šilo tedy podíl Jihočeského kraje na financová-
ní vodovodu z původních 25 % na maximálně 
50% z uznatelných nákladů.

NOVÉ ZÁHONY TRVALEK BUDOU 
V BOŠOVICÍCH A ČÍŽOVÉ

Společně s profesionální zahradnicí vytipova-
la obec dva nové záhony pro trvalky. První je 
v Bošovicích před kapličkou. Tam se celý pro-
stor výrazně změnil. Cílem bylo, aby byla ná-
vesní kaplička vidět při příjezdu od Čížové. By-
la tedy vykácena část stromů, aby byl vytvořen 
tento průhled při vjezdu do obce a byla přemís-
těna vývěska obce. V prostoru před vývěskou 
dopravní audit jednoznačně zakázal parkování 
z důvodu rozhledů v křižovatce, proto je nový 

záhon připraven i místo části asfaltové plochy. 
Snažili jsme se kapličku i osvítit, bohužel nedo-
šlo k dohodě s vlastníkem sousední rohové ne-
movitosti. Druhý záhon bude v Čížové za farou 
u hlavní silnice.

REKONSTRUKCE SOCIÁLNÍCH ZAŘÍZENÍ 
V RESTAURACI U ŠTÁLICHŮ

Byla dokončena rekonstrukce sociálních zaříze-
ní v restauraci u Štálichů.  Obec původně zamýš-
lela pouze provizorní opravu záchodů u Štálicha, 
z důvodu dočasného uzavření restaurace byla pro-
vedena kompletní rekonstrukce. Tyto místnosti 
byly opravdu ve velmi špatném stavu. Rada obce 
bude 25. 3. vybírat nového nájemce restaurace.

PROBĚHLA ÚDRŽBA ALEJÍ

Obec vysázela a udržuje 6,5 km alejí. V letoš-
ním roce provedli zaměstnanci obce ořez vět-
ví u lipové aleje na fabriku a dubové aleje na 
Císadlovice. Při vyvětvování se provádí i nátěr 
fungicidním přípravkem, aby se zamezilo napa-
dení kmenů spory dřevokazných hub.

FIRMA PRIMOCO PODALA
SPRÁVNÍ ŽALOBU NA OBEC

Firma Primoco, která usiluje o výstavbu 
výrobní haly na drony na letišti v Krašovi-
cích, podala správní žalobu ke Krajskému 
soudu v Českých Budějovicích, ve které se 
domáhá zrušení změny č. 5 územního plá-
nu Čížová. Zastupitelstvo obce nevyhovělo 
požadavkům firmy Primoco upravit územní 
plán obce tak, aby se mohla stavět na letiš-
ti výrobní hala.

OBEC ŘEŠILA
DVĚ POJISTNÉ UDÁLOSTI

Hned 1. ledna bylo zjištěno odcizení okapů 
z tělocvičny u ZŠ Čížová. Obec provedla ne-
prodleně opravu a uplatňuje škodu na pojiš-
ťovně. Druhým případem bylo poškození čás-
ti oplocení a elektroinstalace sběrného dvora 
při autonehodě osobního auta. Závady jsou 
již odstraněny a škoda bude hrazena z pojiš-
tění řidiče. Oba případy řešila policie ČR.

T. Korejs, starosta

Nejdůležitější investiční akcí roku 2025 bude na 
čížovsku stavba vodojemu a změna systému zá-
sobování vodou. V současné době již centrálně 
zásobujeme vodou všech sedm našich místních 
částí. Všude je však využíván výtlačný systém, 
tedy mohutná čerpadla, která tlačí vodu z našich 
akumulací ke všem spotřebitelům. Tím, že se sta-
ví nové domy, zvyšuje se počet odběrných míst 
a čerpadla tudíž nedokáží zajistit dostatečné tla-
kové poměry ve všech spotřebištích, a to zejmé-
na v ranních a večerních špičkách. Dalším velmi 
závažným problémem je, že při jakémkoli přeru-
šení dodávky elektrické energie do hlavní čerpací 
stanice ve Zlivicích nebo v posilovacích stanicích 
nám téměř okamžitě neteče voda v celé Čížové, 
Zlivicích, Nové Vsi, Bošovicích a po novu je na 
ni odkázána i Borečnice. Tlak vody v potrubí, je-
jí kvalita a časté přerušení dodávek vody již řeší-
me několik let a s přibývající výstavbou se budou 
tyto problémy stále zhoršovat. Rozhodli jsme se 
to zcela radikálně zlepšit a to tím, že celou sou-
stavu z výtlačné přes ATS změníme na gravitač-
ní. Obec má na stavbu vydané stavební povolení, 
vysoutěženého dodavatele a financovat bude tu-
to akci z dotace MŽP a z vlastních zdrojů. Stav-
ba byla zahájena 3. března a dokončena by měla 
být do konce listopadu letošního roku. V příprav-
né fázi projektanti namodelovali a spočítali hyd-
rostatické poměry a zpracovali prováděcí doku-
mentaci. Stavba s názvem ,,Vodojem Čížová 
a dostavba vodovodu“ zahrnuje stavbu podzem-
ního vodojemu v Bendě, nového nízkotlakového 
potrubí ze Zlivic do nového vodojemu, část no-
vého potrubí do Bošovic a tři regulační stanice. 

V sobotu 15. 3. členové Mysliveckého spo-
lu Čížová – Zlivice čistili návodní stranu hrá-
ze rybníka Nesejd. Byly vyřezány všechny 
náletové dřeviny, které by do budoucna moh-
li poškozovat hráz a myslivci provedli i úklid 
odpadků a popadaných větví. Z důvodu povod-
ňové ochrany byl vyčištěn od náletových dře-
vin i bezpečnostní přeliv rybníka. Další akcí 
našich myslivců bylo vypouštění divokých krá-
líků. V r. 2024 bylo vypuštěno do několika lo-
kalit celkem 32 králíků. 

AP

ZAHÁJILI JSME PRÁCE NA ZLEPŠENÍ
BEZPEČNÉHO ZÁSOBOVÁNÍ VODOU

Stavba bude mít tři zcela zásadní pozitivní vlivy 
pro zásobování obyvatel vodou. V první řadě je 
to zajištění bezpečné dodávky vody. Podzemní 
vodojem v sadě Benda bude průběžně doplňován 
z vodárenské soustavy obce a dvě nádrže o cel-
kovém objemu 200m3 budou schopny zásobovat 
gravitačně, zcela bez dodávky el. energie po do-
bu dvou až tří dnů celou Čížovou, Novou Ves, 
Zlivice, Borečnici a Bošovice. Dalším pozitivem 
bude zlepšení tlakových poměrů ve všech spotře-
bištích, tlak může být upravován třemi nastavitel-
nými regulačními stanicemi. Výrazně by se měl 
zlepšit tlak zejména v Bošovicích. Posledním 
přínosem by mělo být zlepšení kvality vody. Ne-
mělo by již docházet k výrazným zákalům způ-
sobeným změnou tlaku v potrubí. Celá stávající 
vodárenská soustava v pěti místních částech bu-
de po výstavbě vodojemu změněna z výtlačné na 
gravitační a při plném vodojemu nebude dodáv-
ka vody obyvatelům závislá na elektrické ener-
gii. To je dle mého názoru zásadní bezpečnostní 
pozitivum. Celá stavba byla vysoutěžena za cenu 
28,6 milionů Kč a provádí ho sdružení firem Pro-
tom Strakonice a KDS – stavební Písek. Zhruba 
polovinu nákladů bude hradit Ministerstvo život-
ního prostředí ČR a zbytek investice bude hrazen 
z prostředků obce Čížová. U místních částí To-
pělec a Krašovice zůstane stávající zásobování, 
protože jsou napojeny přímo na vodovodní při-
vaděče mimo ATS ve Zlivicích. V nejbližší bu-
doucnosti nás čeká vyřešit špatné tlakové poměry 
v Krašovicích a zákaly vody v Topělci.

T. Korejs, starosta

ČÍŽOVŠTÍ MYSLIVCI
ČISTILI HRÁZ NESEJDU

A VYPOUŠTĚLI DIVOKÉ KRÁLÍKY

Libor Šejna
s divokým
králíkem.
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V sobotu 1. března 2024 se v Čížové po mno-
ha letech uskutečnil obnovený masopustní prů-
vod, který uspořádal sbor dobrovolných hasičů 
z Čížové s podporou obce Čížová. Akce se se-
tkala s velkým zájmem občanů a návštěvníků.

Průvod vyrazil v 10:00 hodin z hřiště v ob-
ci a zúčastnilo se ho 55 masek, které vytvořily 
pestrou a veselou atmosféru. Nechyběly origi-
nální a nápadité masky.

Průvod prošel obcí a zastavil se na několika 
místech, kde masky předvedly krátká vystoupe-
ní a rozdávaly radost. Celou akci doprovázela 
živá hudba, která přispěla k dobré náladě.

Chtěl bych poděkovat všem, kteří se na pří-
pravě a realizaci průvodu podíleli, zejména ob-
ci Čížová za podporu, všem maskám za jejich 
kreativitu a nadšení a muzikantům za skvělou 
hudbu. Velké poděkování patří také všem obča-
nům a návštěvníkům za jejich účast a podporu.

Obnovený masopustní průvod v Čížové se tak 
stal příjemným zpestřením zimního období a při-
spěl k oživení společenského života v obci.

Více foto na www.cizova.cz

Šimon Souček, SDH Čížová

Různě. Někdo tento den neslaví 
vůbec, někdo koupí ženě, babič-
ce nebo přítelkyni květinu či ně-
jaký dárek, popřeje klasicky zdra-
ví, štěstí a pohodu. A jak se slaví 
tento svátek v Čížové? Každoroč-
ně a slavnostně!

I letos se sešly ženy k osla-
vě našeho svátku tentokrát netra-
dičně v hospůdce v Bošovicích. 
Každou z nás přivítal osobně 
pan starosta Tomáš Korejs úsmě-
vem a kytičkou. Stoly byly vkus-
ně prostřeny, ozdobeny květina-
mi, nechyběly chlebíčky, koláčky 
a další dobroty, které k oslavě pa-
tří. Ochotná obsluha pobíhala ko-
lem oslavenkyň a nabízela kávu, 
čaj, víno, vše podle libosti.

V roce 2023 jsem požádal Ministerstvo do-
pravy o zařazení rekonstrukce železniční-
ho přejezdu P491 v Čížové před restaurací 
u Štálichů do investičních akcí Správy želez-
nic. Důvodem byla vysoká frekvence chodců 
a dva střety vlaku s motorovým vozidlem. Sta-
novisko MD bylo kladné a Správa železnic za-
čala ve spolupráci s obcí Čížová připravovat 
projekt ,,Zvýšení bezpečnosti na železničním 
přejezdu P491“ v Čížové. Jedná se o projekt, 
na kterém se finančně podílí Správa železnic 
i obec Čížová. Projekt řeší kompletní rekon-
strukci železničního přejezdu, umístění závor, 
ale i požadavek obce na umístění chodníku 
přes železniční přejezd a jeho napojení na stá-

OBECNÍ ÚŘAD ČÍŽOVÁ SPOLUPRACUJE SE SPRÁVOU ŽELEZNIC s.o.
NA ZVÝŠENÍ BEZPEČNOSTI ŽELEZNIČNÍHO PŘEJEZDU V ČÍŽOVÉ

PO LETECH OBNOVENÝ MASOPUSTNÍ PRŮVOD V ČÍŽOVÉ SKLIDIL ÚSPĚCH

JAK SE SLAVÍ MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN?

vající chodníky v obci. I na vlastní realizaci se 
budou finančně podílet Správa železnic a obec 
Čížová. Náklady SŽ se předpokládají v řádech 
desítek milionů a náklady obce v řádech stati-
síců. Obec bude v rámci společného projektu 
hradit zejména doplnění chodníků mimo dráž-
ní těleso, čímž dojde k propojení na stávají-
cí chodníky. Na stavbu je již vydáno stavební 
povolení a realizace se předpokládá v r. 2026. 
V současné době se řeší prodeje malých částí 
pozemků mezi obcí a SŽ pro umístění závor. 
Spolupráce se SŽ a projekční kanceláří byla 
velmi konstruktivní a konečně nebudou chod-
ci muset při přecházení přejezdu vstupovat do 
jízdní dráhy automobilů.

Ještě jedna důležitá zpráva pro řidiče. V loň-
ském roce mělo signalizační zařízení na přejezdu 
minimálně dvakrát poruchu a červená výstražná 
světla blikala více jak hodinu. Situaci jsem řešil se 
Správou železnic a policií ČR a dle jejich doporu-
čení by řidič měl při poruše signalizace postupo-
vat následovně: zavolat na krizovou linku Policie 
ČR č. 158  a nahlásit poruchu na signalizačním za-
řízení s uvedením čísla přejezdu, toto číslo najdete 
na stojanech výstražného zařízení. V žádném pří-
padě nevjíždět na železniční přejezd, i přes jeho 
poruchu je to jeden z nejzávažnějších dopravních 
přestupků a je ohrožen život řidiče. 

T. Korejs, starosta Čížová

Ještě před volnou zábavou bylo 
letošní připomenutí MDŽ věnová-
no příznačně jedné z výjimečných 
českých žen, lékařce, cestovatel-
ce Vlastě Kálalové. O jejím po-
hnutém společensky prospěšném 
životním osudu poutavě vyprávěl 
PhDr. Jíří Prášek, ukázky z kni-
hy Ilony Borské Doktorka z do-
mu Trubačů předčítala manželka 
pana doktora Ludmila. Tragický 
osud této statečné ženy z konce II. 
světové války určitě nechce prožít 
žádná ze současných žen.

Děkujeme za uskutečnění této 
akce OÚ v Čížové a těšíme se na 
další setkání.

Vděčné ženy
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Elektrospotřebiče jsou běžnou součástí našeho 
každodenního života a jen těžko si jej bez nich 
dokážeme představit. Elektroodpad je tak 
v současné době jedním z nejrychleji rostou-
cích druhů odpadu. Pro zajištění sběru a re-
cyklace již vysloužilých elektrozařízení si naše 
obec vybrala ke spolupráci kolektivní systém 
ASEKOL. Elektroodpad obsahuje řadu zdra-
ví škodlivých materiálů a díky zajištění eko-
logické recyklace vysloužilých elektrozaříze-
ní přispíváme k ochraně životního prostředí. 
Recyklace navíc umožňuje opětovné materi-
álové využití a patří mezi základní principy 
cirkulární ekonomky. Míra opětovného mate-
riálového využití je velmi vysoká a dle jednot-
livých typů výrobků dosahuje až 95 %.

Jakým rozsahem naše obec konkrétně při-
spěla k úsporám na životním prostředí, se 
dozvídáme z environmentálního vyúčtová-
ní zpracovaného společností ASEKOL. Díky 
zodpovědné recyklaci vznikají úspory vyčísle-
né např. na spotřebu elektrické energie, pri-
mární suroviny, vodu, okyselování prostředí 
a produkci skleníkových plynů.

Certifikát environmentálního vyúčtování vy-
čísluje přínos naší obce k ochraně přírody v ro-
ce 2024. Vyplývá z něj, že díky množství námi 
odevzdaných elektrozařízení jsme uspořili 39,51 
MWh elektřiny, 3 523,40 litrů ropy, 533,20 
m3 vody a 7,10 tun primárních surovin. Navíc 
jsme snížili emise skleníkových plynů CO

2
 ekv. 

V Čížové funguje již 42 let zahrádkářský 
spolek, který od svého založení propojuje lidi 
se zájmem o zahradničení.

Na svém počátku byl spolek především ná-
strojem pro vznik místních zahrádkářských 
osad. Dnes členy spolku pojí hlavně zájem 
o témata spojená s přírodní zahradou, s tou-
hou být soběstačný a vypěstovat si své vlast-
ní jídlo bez chemie.

Co zůstává stejné jako před lety, je snaha 
spolku podpořit místní komunitu. Jsme pestrá 
skupina lidí, a to nejen věkově, ale i zájmově 
- ve spolku najdete například nadšené zahrád-
káře, kteří se zároveň věnují včelařství, rybář-
ství, vlastnímu chovu drůbeže a ptactva.  Vě-
říme, že díky diverzitě zájmů můžeme přinést 
místní komunitě zajímavá témata a akce. Letos 
se tak mohou návštěvníci zahrádkářské výstavy 
,,Čížová živitelka“ těšit například na přednášku 
o permakultuře a mnoho dalšího.

Při svém založení měl spolek 15 členů, což je 
průměrně počet, který si v poslední dekádě udr-
žuje. Co se počtů členů týká, tak výjimečná byla 
léta okolo roku 1986, kdy spolek čítal okolo 80 
členů. Ale nejsme uzavřenou komunitou! Kaž-
dý rok se k nám přidávají noví nadšenci, což ví-
táme. Letos v únoru přistoupili 4 noví členové 
a dostáváme se tak na celkový počet 22. 
Co je cílem spolku pro tento rok?

Cílem spolku pro tento rok je podpořit te-
matickými akcemi místní komunitu, přicházet 

ZAHRÁDKÁŘI V ČÍŽOVÉ: PARTA LIDÍ, KTERÉ 
SPOJUJE STEJNÝ ZÁJEM

s podněty pro zkvalitnění života v obci, zapo-
jit do vybraných pořádaných aktivit (Čížová ži-
vitelka) školu a školku a hravou formou dětem 
přiblížit téma zahradničení, napomoci propoje-
ní občanů se stejným zájmem a podpořit akce 
pořádané jinými místními spolky.

Co nás letos čeká?
Tento rok máme připraveno několik akcí.  

Pokud vás baví zahradničení, určitě si při-
jdete na své!

• Praktická ukázka stříhání stromů v Ben-
dě (5. 4.) – Dozvíte se, jak správně pečovat 
o ovocné stromy.

• Slavnosti venkova (17. 5.) – Na faře v Čížo-
vé budeme mít stánek se sazenicemi.

• Čížovský sekáč (květen/červen dle počasí 
a výšky trávy) – Tradiční souboj mezi míst-
ními sekáči.

• Čížová živitelka (13. 9.) – Zahrádkářská 
výstava, která probíhá každé dva roky již od 
roku 1986.

Pokud vás baví zahradničení, příroda nebo 
chcete poznat nové lidi se stejným nadšením, 
přijďte se podívat na některou z našich akcí! 
Těšíme se na vás!

Markéta Chudožilová
– členka Zahrádkářů Čížová

OCHRANA ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ
JE PRO NAŠI SPOLEČNOST PRIORITOU

O 28,92 tun, a produkci SO
2
 ekv. (který zapříči-

ňuje okyselování prostředí) o 558,76 kg.
Každý kus vytříděného elektra se počítá, což 

dokazuje příklad 100 vytříděných notebooků, 
které uspoří 10 MWh elektřiny. Takové množ-
ství odpovídá 3leté spotřebě elektřiny rodiny ži-
jící ve standardním bytu. Za 100 kg vytříděných 
elektrospotřebičů se ušetří takové množství ro-
py, které by stačilo na výrobu benzínu pro cestu 
z Prahy do Paříže. Děkujeme všem, kteří pečlivě 
třídí odpad a přispívají tak k ochraně životního 
prostředí a trvalé udržitelnosti.

*Environmentální vyúčtování je vypočítáváno 
pomocí studie životního cyklu výrobku (tzv. LCA 
– Life Cycle Assessment), která vypovídá o do-
padech výroby a recyklace jednotlivých elektro-
zařízení na životní prostředí. Studie zohledňuje 
všech 6 skupin elektrospotřebičů, jejichž zpětný 
odběr kolektivní systém ASEKOL zajišťuje.

Zpracováno firmou Asekol

POZVÁNKA
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60 LET KOVÁRNY A 55 LET ZEMĚDĚLSKÉ MECHANICKÉ 
OPRAVÁŘSKÉ DÍLNY VE ZLIVICÍCH

A co předcházelo? Mistři černého řemes-
la kovářského bývali na našich vesnicích vždy 
ve vážnosti. Vždyť i na nich záleželo, bude-li 
na jaře obilí zaseto včas a na podzim pole před 
zámrazem zorána. V čase nejpilnějších polních 
prací zvonívala v kovárnách kladiva na kovad-
linách od časného rána do večera.

Nejen vesnický lid, ale i osobnosti v čes-
kém národě měli kováře v úctě, např. Dr. F. 
L. Rieger, Svatopluk Čech či malíř Chodska 
Jaroslav Špillar zvaný „Trávníček“, kteří ve 
svých písních, vyprávěních či obrazem vypo-
dobili kováře jako vzory síly a statečnosti. Ne-
méně slavný malíř Karel Purkyně zpodobnil na 
obraze „Kovář Jech“ mistra kováře jako písmá-
ka. Ve sbírce básní jihočeského básníka Václa-
va Němce „Písně z léta“ je „Čížovská“ věnová-
na zdejšímu mladému kováři.

těchto vzpomínkových řádků vykonal tuto ope-
raci v jeho 12 letech mistr kovář z Jindřichovic 
na Blatensku.

Kovářství je řemeslo těžké a nebezpečné. 
Vrážského kováře J. Kroha udolalo již ve 33. 
roce jeho věku. Bošovického rolníka Petrželku 
(Šebka) zabila v kovárně na Nové Hospodě při 
kování mladá kobyla. Mirotičtí kováři (viz ilu-
str. obr. od L. Šimáka „Mirotický kovář“), bra-
tři Kozákové, kteří pocházeli z Čížové, „nata-
hovali“ nový ráf na kolo - ráf praskl, odletěl 
a mistra Františka zabil.

Kovář býval dříve na každé větší vesnici. 
Od r. 1960 ke sloučené obci Čížová náleželo 6 
vesnic, jen v jedné – Nové Vsi – nebyl kovář. 
Ve městech bývalo kovářů i více. 

Kovárna bývala kdysi i jakési informač-
ní středisko. Hospodáři si tam popovídali, jak 

platil na trhu dobytek, zač se prodávalo obilí 
a jiné záležitosti.

Bývaly kovárny trojího druhu. Kde byl 
ve vesnici panský dvůr, bývala původně i ko-
várna panská, jako např. v Čížové, Dobeši-
cích, na Nové Hospodě nebo v Topělci. Za 
pozemkové reformy na drhovelském panství 
přešly výkupem v l. 1924-1925 do soukro-
mého vlastnictví. 

Ve větších vesnicích byly kovárny obec-
ní. Obecní kovárna stála, jako např. v Krašo-
vicích, uprostřed návsi. Obecní kováři sklízeli 
úrodu z jisté výměry obecního pozemku, kte-
rý jim ovšem obdělávali hospodáři. V menších 
obcích, jako v Borečnici, Bošovicích a ve Zli-
vicích byly kovárny soukromé.

Po 2. světové válce se život na vesnicích 
radikálně změnil. Ze zemědělství odešla če-

Mezi mistry kováři byli i umělci. Na hřbi-
tově v Čížové stojí u jednoho z hrobů baroko-
vý, ručně kovaný, železný kříž s letopočtem 
1781. Je to dílo umělecké, pod ochranou stá-
ní památkové péče, na které se vztahuje literár-
ní vzpomínka píseckého básníka Adolfa Hey-
duka „Kříž“ z r. 1897. Podle dochované tradice 
vykoval prý ten kříž vesnický kovář.

Umění je i okovat koně, aby nekulhal. Ko-
vář, který vykonal z kování koní zkoušku, dá-
val si na firmu na kovárně pod svoje jméno do-
datek „zkoušený podkovář“.

Někteří kováři rozuměli i domácímu zví-
řectvu, zvláště koním. Své zkušenosti přines-
li si z vojenské služby. Branci vyučení řemes-
lu kovářskému bývali přidělováni k jezdectvu, 
od nás za Rakouska ke 2. dragounskému pluku 
hraběte Paara v Dobřanech, za republiky k dra-
gounům klatovským.

Některý kovář byl i půl doktora, trhal li-
dem hákem zkažené zuby z úst. Na pisateli 
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leď do měst do továren. V r. 1946 odešli z ves-
nic jednotlivci i celé rodiny do pohraničí. V ze-
mědělství i lesnictví nastal velký nedostatek 
pracovních sil. Sklidit z polí úrodu bez pomo-
ci nebylo možné. Východiskem bylo zakládá-
ní zemědělských družstev, scelování pozemků, 
nahrazení ruční práce prací strojů a zřizování 
strojních stanic. 

Na Písecku byla založena první družstva 
r. 1949 v Borečnicia Hradišti, Strojní sta-
nice zřízena r. 1949 v Cerhonicích, r. 1951 
byla přemístěna do Zlivic. Nové stroje pro 
zemědělství byly vesměs výrobky tovární. 
Družstva opatřovala si hlavně traktory a zba-
vovala se koní, těch koní, které opěvuje tolik 
národních písní. Dnes je kůň na vesnici mu-
zejním exponátem.

Na kovářství padl stín soumraku – mistři 
kováři přišli o práci. Starý poslední mistr ko-
vář borečnický Jan Kulatka se doby úpadku 
svého řemesla nedožil, r. 1938 pro stáří řemes-
la zanechal a r. 1940 zemřel. Jeho syn postavil 
si v obci obydlí nové, kovárnu zbořil. Posled-
ní bošovický kovář Václav Srnka prodal svůj 

JUBILEA A TROCHA
STATISTIKY O OBCI

K 18. 3. 2025  činil počet trvale bydlících obyva-
tel v Čížové a přilehlých osadách celkem 1.370, 
z toho dospěli 1027, děti 267, cizinci 76.

Významná jubilea v měsících říjen, listopad, 
prosinec 2024 oslavili:

Sedmdesát let:
 Hájko Ján, Topělec
 Štěpánková Václava, Krašovice
 Schwedt Josef, Čížová

Sedmdesát pět let:
 Brož Josef, Čížová
 Nováková Bohumila, Bošovice
 Študlar Josef, Čížová
 Dráb Václav, Čížová
 Janoušek Jan, Bošovice

Osmdesát let:
 Houšková Helena, Bošovice

Osmdesát pět let:
 Křížová Helena, Čížová

Devadesát let:
 Uhlíková Marie, Krašovice

GRATULUJEME !
Od 7. prosince 2024 do 15. března 2025 se 
k trvalému pobytu přihlásilo 7 občanů a na-
rodili se 3 občánci.

JiB

domek s kovárnou a uchýlil se do Domova dů-
chodců v Drhovli a také již zemřel. Ostatní mi-
stři kováři začali se ohlížeti po jiném zaměst-
nání. Čížovský mistr kovář Josef Štědronský 
dostal práci u n.p. Sublima v Březnici, topělec-
ký kovář Václav Velický uchytil se v Česko-
budějovickém kovopodniku v Putimi, chlapo-
nický kovář František Šedivý byl přijat u n.p. 
Silnice, provozu v Písku. Aby si zajistil práci, 
vstoupil krašovický kovář mistr Antonín Ča-
pek do tamějšího JZD Krašovice založeného r. 
1950. A tak se stala krašovická kovárna jako 
první kovárnou družstevní. Dnes jsou druž-
stevní kovárny i jinde v okolí. V Paměticích 
je v družstevní kovárně sloučeného JZD Svit 
v Drhovli vedoucím mistrem Jiří Kovář, v ko-
várně JZD Podolí II v Šamonicích vládne mi-
str Josef Pešek.

V r. 1962 sloučila se družstva v Krašovi-
cích a Topělci se sloučeným JZD v Čížové
a v r. 1963 přemístěna byla krašovická kovár-
na do Zlivic, do úmrtím osiřelé najaté kovárny 
zemřelého mistra Josefa Bárty ve Zlivicích, aby 
byla více ve středu sloučeného JZD Čížová. 

Její prostor však nepostačoval a JZD Čížová 
zřídilo r. 1965 v bývalém dvoře ve Zlivicích 
kovárnu novou. Pracuje v ní mistr Josef Bílek 
s 5 pomocníky.

V r. 1969-1970 byla tato kovárna přemě-
něna na mechanickou opravářskou dílnu, 
která zde funguje  doposud ke stejnému účelu 
v rámci ZD Čížová.

JaS

Dle vzpomínek pamětníků, sepsaných v r. 1971 
tehdejším kronikářem Fr. Krhounem, upravila 
kronikářka Jana Suková.
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OHLÉDNUTÍ ZA VÁNOCEMI

V sobotu 11. 1. 2025 se konal XV. roč-
ník již tradiční akce, HOD VÁNOČNÍM 
STROMKEM, akci pořádá SDH ZLIVICE 
a obec Čížová. Zúčastnilo se 86 házejících 
rozděleno do 8 kategorii.

Výsledky:
Děti 0-3 let
1. Lucie Procházková 
2. Nela Prajzlerová
3. Jiří Němec

Děti 3-6 let
1. Vítek Káš
2. Alžběta Moravcová
3. Justýnka Němcová

Děti 6-10 let
1. Štěpán Moravec
2. Ema Hrubantová
3. Jakub Moravčík

Kluci 10-15 let
1. Pablo Sicher
2. Jan Duda
3. Šimon Diňa

Holky 10-15 let
1. Ema Solnařová
2. Sofie Trachtová
3. Josefína Elen Hesounová

2. svátek vánoční byl již tradičně vyhra-
zen rekreačnímu stolnímu tenisu. V dopo-
ledních hodinách se ve školní tělocvičně 
čížovské školy sešlo 23 neregistrovaných 
borců, kteří mají rádi tento sport a od půl 
desáté do jedné hodiny odpolední bojova-
lo o putovní vázu obce Čížová. Třem nej-
lepším hráčům se kromě uznání a potles-
ku dostalo i hodnotné knižní odměny. Po 
zahájení, prezenci a rozlosování se hrá-
lo tradičně v rámci herního systému na 
dvě porážky, kdy poražení z prvního zá-
pasu měli šanci ještě uspět a dosáhnout 

celkově pěkného umístění v kole poraže-
ných. Po tuhých bojích dosáhl na pohár 
a vítězství Jan Cendelín, druhé místo ob-
sadil Daniel Veis, třetí Dominika Málová 
a čtvrtý byl Petr Šuhaj. Vítězi turnaje byli 
vlastně všichni zúčastnění, protože v do-
bě vánočních svátků, kdy konzumujeme 
spoustu různých dobrot a trávíme hodně 
času u televize, vyměnili pohodlí domova 
za zdravý pohyb a udělali tak něco užiteč-
ného pro své zdraví.

V. Šálek

VÁNOČNÍ TURNAJ VE STOLNÍM TENISU O PUTOVNÍ VÁZU OBCE ČÍŽOVÁ  41. ROČNÍK

HOD VÁNOČNÍM STROMKEM
Dorost chlapci 15-18 let
1. Tomáš Trachta (10,43 m - nejdelší hod)
2. Adam Duda
3. Lukáš Vágner

Muži
1. Petr Fošum (9,57 m)
2. Jan Moravec (9,14 m)
3. František Kovář (8,57 m)

Ženy 
1. Jana Kropáčková (6,10 m)
2. Slávka Vazačová (5,95 m)
3. Dana Procházková (5,66 m)

Petr Kropáček, starosta SDH Zlivice

23 účastníků turnaje.23 účastníků turnaje.

Tři nejlepší hráči.Tři nejlepší hráči.

Pohár pro vítězě.Pohár pro vítězě.

Stromky opět létaly vzduchem.Stromky opět létaly vzduchem.

Nejmenší účastníciNejmenší účastníci
házeli špičkou stromku.házeli špičkou stromku. Účast byla stušná.Účast byla stušná.
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ZŠ a MŠ Čížová

Přes jarní prázdniny proběhla renovace druhé třídy ve druhém 
poschodí základní školy v Čížové. Kompletně se dělaly nové pod-
lahy s novým linem a do herní části třídy byl položen barevný ko-
berec s dopravní tématikou pro dětské hry. Čistě vymalované stě-
ny ve světlých barvách působí příjemným dojmem. Děti si mohly 
vybrat barvu na ohraničení oken. Největší úspěch měly nové tabu-
le – magnetická tabule, na kterou se píše křídou (psaní pak dopl-
ňují prvky, které se připevňují na tabuli magnety) a tabule interak-
tivní. Obě tabule využívají děti také ve školní družině.

Mgr. Valérie Charvátová, Zuzana Maňourová

Ve středu 26. února nás ve škole navští-
vila umělá inteligence v podobě dvou ro-
botů. Program byl připravený pro žáky
2. - 5. ročníku, ale přišly se podívat i škol-
kové děti, které se zájmem sledovaly do-
vednosti robotů.  

V úvodní části jsme se dozvěděli, co to 
umělá inteligence vůbec je, seznámili se 
s pojmy AI, Copilot, ChatGPT, ... a zjistili, 
že umělá inteligence je již všude okolo nás. 
Děti se do diskuze o AI zapojovaly se svý-
mi zkušenostmi. Někteří již mají s umělou 
inteligencí dostatek zkušeností z her, které 
hrají, ale našli se i tací, kteří již pracují s co-
pilotem, chatem a umělou inteligenci pou-
žívají při hledání informací na internetu. 

Ve druhé části si děti sestavily svého 
modulárního robota ClicBot a naprogra-
movaly si jeho dovednosti a jednoduché 
myšlení. Následně si každý žák zkusil ro-
bota ovládat pomocí tabletu.   

Druhým robotem byl robot s osob-
ním komunikačním asistentem s pokro-
čilou inteligencí Loona, který využívá 
ChatGPT, nenásilnou formou učí děti ang-
lickému jazyku a zároveň přináší spousty 
zábavy - maluje obrázky dle požadavků,

komunikuje v anglickém jazyce, napodo-
buje domácí zvířata a již má naprogramo-
vané jednoduché emoce. 

Přiblížení zase o kousek k umělé inteli-
genci se nám moc líbilo a ukázalo nám, ja-
kým způsobem můžeme umělou inteligen-
ci využívat i v běžném životě.  

Mgr. Jitka Průchová

REKONSTRUKCE PODKROVNÍ TŘÍDY

ROBOTI VE ŠKOLE 

Druháčci si užívají nové interaktivní tabule.Druháčci si užívají nové interaktivní tabule.
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Na prosincovém jarmarku prodávaly děti vý-
robky, které vyráběly ve škole a ve školní dru-
žině. Dalšími výrobky a pomocí nás podpořili 
také rodiče, prarodiče a přátelé školy. Částka, 
kterou děti prodejem vydělaly, byla stejným dí-
lem rozdělena do všech tříd základní i mateřské 
školy. Děti společně s třídními učitelkami pak 
dostaly volnou ruku v tom, za co peníze po vá-
nočních prázdninách utratí. Ve všech třídách to-
to „přednákupové“ období probíhalo velmi po-
dobně. Mluvilo se, probíraly se různé návrhy, 
o nichž se následně hlasovalo. Již tuto fázi jsme 
si ve třídách moc užívali! Jedna z úsměvných 
situací nastala např. u prvňáčků, kteří se nejpr-
ve jednohlasně shodli na nákupu živého tříd-
ního zvířátka (v aktuálním kurzu byla morčát-
ka, hadi, želva, papoušek…). Až poté, co jsme 
zvážili všechna pro a proti, děti, ač nerady, od 
návrhu upustily. Prvňáčci si také přáli hru Mo-
nopoly Junior, karty Uno a „pořádné“ staveb-

Únor je měsícem masopustového veselí – 
vpustili jsme ho tedy i do naší školní družiny. 
Žáci se na jedno odpoledne proměnili v superhr-
diny, princezny, strašidla, a mnoho dalších ma-
sek. Ve slavnostně nazdobené tělocvičně napřed 

prošli pohádkovou stezkou, při které luštili tajen-
ku. Potom jsme hráli skupinové hry a samozřej-
mě nechyběl tanec na oblíbené karnevalové pís-
ničky jako Macarena, Mašinka nebo ptačí tanec.

Iva Spěšná

Od října se naše škola zapojila do projektu 
„Učíme se VENKU.“  Přijali jsme výzvu odučit 
venku v tomto školním roce 100 hodin – k to-
mu nám projekt poskytuje metodickou podporu 
pro všechny školní předměty, zásobu nápadů, 
her a sdílení zkušeností mezi učiteli. Příroda je 
skvělá učitelka a pobyt v ní významně přispí-
vá ke zdraví a pohodě nás všech. K zábavné-
mu procvičování učiva využíváme různé hry 
na školní zahradě, někdy se vydáváme i dál – 
do sadu Benda, na kopec Jakub nebo do No-
vé vsi směrem na Makov. Už jsme si vyzkouše-
li venku všechny předměty a těšíme se na jaro, 
kdy budeme mít ještě více příležitostí objevo-
vat, tvořit, hýbat se a žasnout.

Ing. Iva Spěšná, Mgr. Mirka Šejnová, 
Mgr. Anna Venclová

UTRÁCELY SE PENÍZE Z VÁNOČNÍHO JARMARKU
nice, na kterých se, vzhledem k vybrané část-
ce, opravdu nešetřilo. Do 1. třídy byly pořízeny 
dvě veliké stavebnice Unico Plus. Tato staveb-
nice je kompatibilní se sadami třídní stavebni-
ce Duplo (Lego). Když jsme s prvňáčky společ-
nými silami obě krabice donesli z kabinetu do 
třídy a rozbalili je, děti nad hromadou různých 
kostiček a figurek doslova výskaly překvape-
ním a radostí. Kluci se hned pustili do stavby 
hradu a holčičky zase do domečků pro zvířátka. 
Hry a stavebnice skvěle zabaví děti o přestáv-
kách. Stavebnice jsme již využili také při pra-
covních činnostech, kdy děti ve skupinách spo-
lupracovaly na stavbách podle zadaného úkolu. 
Velikou radost měly děti také ze sady barev-
ných korálků, ze kterých si každý zatím vyrobil 
svůj písmenkový náramek. Nerozbalená na prv-
ňáčky ještě čeká postřehová hra Lynx – Rych-
lý jako rys, se kterou plánuji pracovat také na 
kroužku Školáček.  

Čtvrťáci si za peníze vydělané na školním 
jarmarku přáli magnetickou stavebnici a des-
kové hry. Vybrali jsme stavebnici Connetix, 
která má u všech dětí obrovský úspěch. Z mag-
netických ploch ve tvaru čtverců a trojúhelní-
ků různých velikostí vytvářejí o přestávkách 
velké stavby. Cvičí si tak skvěle prostorovou 
představivost, logické myšlení, konstrukční 
dovednosti i kreativitu. Děvčata si ze staveb-
nice vytvořila dokonce perkusní hudební ná-
stroj, na který se doprovází při zpěvu lidových 
písniček. Ti, kdo právě nestaví, mohou hrát 
nové deskovky – Ubongo Junior nebo Lynx – 
Rychlý jako rys.

Také v dalších třídách se děti radovaly 
z deskových her, stavebnic, hraček apod. Ješ-
tě jednou tímto děkujeme všem, kteří u nás ve 
škole nakupovali a kteří nám s vánočním jar-
markem pomáhali.

Zuzana Maňourová, 1. ročník

KARNEVAL V DRUŽINĚ

UČÍME SE VENKU

Takové máme náramky!Takové máme náramky!
(1.ročník)(1.ročník)

Kluci se pustili do stavby hradu Kluci se pustili do stavby hradu 
(1.ročníík)(1.ročníík) Žáci ZŠ Čížová s paní učitelkou Šejnovou Žáci ZŠ Čížová s paní učitelkou Šejnovou 

čistí ptačí budky v Bendě.čistí ptačí budky v Bendě.

Výtvarná výchova v sadu Benda.Výtvarná výchova v sadu Benda.
Karnevalové veselí v tělocvičně.Karnevalové veselí v tělocvičně.
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24. 1. - Beseda Křídla světa: Objevte svět 
českých a exotických motýlů.

V Krašovické klubovně U Kaple uskuteč-
nila fascinující beseda, kde jsme se ponořili 
do světa motýlů – od českých luk až po tro-
pické pralesy!

 Náš lektor Jan Kolovratník nás provedl kou-
zelným světem motýlů a představil nám úchvat-
nou sbírku motýlů z různých koutů světa. 

Návštěvníci si mohli na vlastní oči prohléd-
nout sbírku motýlů a zažít blízké setkání s těmi-
to okouzlujícími tvory. Diskutovali jsme také 
o ochraně motýlů a jejich prostředí, což otevřelo 
mnoho zajímavých otázek a podnětných diskuzí.

Děkujeme všem, kteří se besedy zúčastnili 
a přispěli k jedinečné atmosféře tohoto ve-
čera. Vaše nadšení a zájem o přírodu nás ne-
smírně těší.

Těšíme se na další setkání a nové příběhy, 
které společně objevíme!

16. 2. - Smyslohrátky: Interaktivní hry a ak-
tivity pro rozvoj smyslů rodičů s dětmi.

Akce byla ve znamení karnevalové témati-
ky s Kreativity park. Naše klubovna opět oži-
la smíchem a radostí dětí, které se skvěle bavily 
při smyslových hrách a kreativních aktivitách, 
které podporují jejich kreativní myšlení, moto-
rické schopnosti, sociální dovednosti a emoci-
onální vývoj.

21. 2. - Krašovická klubovna pořádala v Bo-
šovické hospůdce za podpory MAS Brána 
Písecka příjemnou besedu s kronikářkou Ja-
nou Sukovou.

Veřejná událost přilákala jak místní obyva-
tele, tak zájemce i z širšího okolí. Jana Suková 
nás okouzlila svým vyprávěním o historii Bo-
šovic. Sdílela s námi příběhy a události, které 

KRAŠOVICKÁ KLUBOVNA

13. 4. - Velikonoční tvoření:
Kreativní dílna pro celou rodinu.

Téma: Vytvoř si korálkové vajíčko s naší 
úžasnou lektorkou Luckou!

Přijďte strávit příjemné odpoledne plné tvoři-
vosti a velikonoční atmosféry. Tato akce je ur-
čena pro všechny, kdo mají rádi tradice a chtějí 
si vytvořit něco krásného.

Děti: malé kreativní ručičky se mohou naučit 
nové techniky a odnést si domů své vlastní ko-
rálkové vajíčko.

Rodiče: spojte se s vašimi dětmi v jedinečné 
tvůrčí aktivitě.

Prarodiče: přiveďte své vnoučata a sdílejte 
s nimi radost z tvoření.

Tetičky a strýčkové: podpořte svou rodinu 
a užijte si společný čas v příjemném prostředí.

Lektorka Lucka vás provede celým procesem 
a naučí vás, jak z korálků vytvořit nádherné ve-
likonoční vajíčko, které se stane ozdobou vaše-
ho domova nebo skvělým dárkem.

30. 4. - Stavění Máje:
Tradiční stavění májky.

Jaro (termín bude upřesněn) - Sociální ma-
nipulátor: Beseda zaměřená na rozpoznávání 
a prevenci manipulace.

1. 6. - Den dětí:
Den plný her a zábavy pro naše nejmenší.

Zdroj - facebook Krašovická klubovna 
U Kaple 

PROBĚHLÉ AKCE KRAŠOVICKÉ KLUBOVNY

formovaly obec. Dozvěděli jsme se mnoho za-
jímavého o lidech, kteří zde žili, o důležitých 
historických událostech a o tom, jak se Bošovi-
ce vyvíjely v průběhu let.

Děkujeme všem, kteří se zúčastnili a přispěli 
k příjemné atmosféře tohoto setkání.

Pokud jste nestihli přijít, nezoufejte! Připra-
vujeme další podobné akce, na které vás srdeč-
ně zveme.

9. 3. - Byliny, tinktury a mastičky: Přednáš-
ka o léčivých rostlinách a jejich využití.

Úžasné odpoledne plné inspirace a bylinek!  
Další inspirativní beseda s Katka Vlášková 

v Krašovické klubovně U Kaple. Hlavní téma? 
Jarní očista a detox pomocí bylin, mastí a tink-
tur – přesně to, co na jaře naše tělo i mysl potře-
bují! Katka nás doslova vtáhla do fascinujícího 
světa jarních bylin. Vůně čaje a očistných po-
mazánek naplnila celou místnost a inspirovala 
nás k tomu, jak přírodu zapojit do péče o zdra-
ví. Největším přínosem byl ale prostor pro sdí-
lení – otázky, příběhy a rady od zkušené Katky 
nám ukázaly, že bylinky nejsou jen o léčbě, ale 
o životním stylu, který propojuje tradici s mo-
derním přístupem.

Pokud jste tuto besedu nestihli, rozhodně do-
poručuji si podobnou příležitost nenechat ujít! 

Jaro je ideální čas na restart, a díky těmto ra-
dám bude vaše cesta za zdravím ještě o něco 
přírodnější a voňavější.  

Jaké bylinky využíváte vy na jaře? Máte ob-
líbené recepty na masti nebo tinktury? Podělte 
se v komentářích!  

21.3. – Byliny v Bošovicích: opět zkušená by-
linkářka Katka Vlášková, která vás naučí, jak 
podpořit zdraví ledvin pomocí bylinek, očist-
ných rituálů a tipů na harmonizaci těla.

KALENDÁŘ AKCÍKALENDÁŘ AKCÍ

Přednášející kronikářka Jana Suková.Přednášející kronikářka Jana Suková.

Kronika obce.Kronika obce.



Čížovský Kurýr periodický tisk územního samosprávného celku. Registrační číslo: MK ČR E 1829. 
Zpravodaj Obce Čížová. Vydává Obec Čížová. Adresa redakce: OÚ Čížová 75, PSČ 398 31, IČO: 00249602, šéfredaktor: Bc. Jitka Buriánková (JiB), tel.: 382 279 233, e-mail: buriankova@cizova.cz. 

Redakční rada: P. Froňková (PF), J. Talavášková (JT), PhDr. Ing. Z. Maňourová Ph.D (ZM), J. Kotenová (JiK). Kronika: J. Suková (JaS). Fotografie: archiv obce Čížová, Ing. T. Korejs.
Vychází čtvrtletně v nákladu 250 ks, cena výtisku 10 Kč. Grafická úprava sazba: Michal Šálek. Tisk: TISKÁRNA V.M. PRESS s.r.o. Uzávěrka příštího čísla 18. 6. 2025. 

O výběru příspěvků a době jejich zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky se nevrací. Příspěvky mohou být redigovány a kráceny, pokud podstata jejich obsahu zůstává stejná.
Nepodepsané příspěvky nebudou zveřejněny. Názory autorů článků se nemusí shodovat s názory redakce.

JARNÍ ČÁST FOTBALOVÉ SEZÓNY 2024  2025 JIŽ KLEPE NA DVEŘE

Kostel sv. Jakuba v ČížovéINFORMACE 
ZASTUPITELSTVA
OBCE
Zastupitelstvo obce Čížová zasedalo 
v tomto období dvakrát.

Zápisy jsou vždy vyvěšeny na obecních 
vývěskách, jsou k dispozici na obecním 
úřadě a na internetových stránkách obce 
www.cizova.cz.

Vážení čtenáři, rádi otiskneme i Vaše příspěvky, které nám pošlete na e-mail: buriankova@cizova.cz

Máme za sebou zimní přípravné období, které 
jsme si, jako obvykle, zpestřili několika turnaji 
a přípravnými zápasy a zahájili jsme jarní část 
fotbalových soutěží. 

Zimní přípravné období, které je, s výjimkou 
profesionálního fotbalu, nejdelší pauzou fotbalo-
vého roku, jsme strávili aktivní přípravou na jar-
ní část soutěže. Na tuto část soutěžního roku ve-
dení klubu vytklo ambiciózní cíle. A to postup 
dvou nejstarších kategorií do krajských soutěží. 

Příprava probíhala jak v hale v Čížové, tak 
na UMT v Oldřichově, kde je hřiště větších roz-
měrů a podařilo se nám domluvit i velmi dob-
rou cenu za pronájem. 

Mužstva se zúčastnila, již tradičně, halové-
ho turnaje „O pohár Vráti Pekla“, který se hrál 
jak v Písecké sportovní hale, tak v hale v Mi-
levsku. Naše mužstva odvedla bojovné výkony 
a již tradičně hrála důstojnou roli na tomto tur-
naji. Mužstvo mladších žáků obsadilo 3. místo 
ve své kategorii, a mužstvo starší přípravky v té 
své 2. místo, kdy prošlo turnajem bez jediné po-
rážky, ale se dvěma remízami, což nás nako-
nec stálo první místo, neboť pozdějšího vítěze, 
mužstvo Hradiště, jsme přehráli a zvítězili. Je-
diný bod nás dělil od zlaté medaile. I tak pano-
vala s předvedenou hrou, nasazením a koneč-
ným umístěním spokojenost. 

Obě mladší přípravky odehráli několik tur-
najů a sehráli velmi důstojnou roli. Například 

mladší přípravka I, odehrála dva velmi kvalitně 
obsazené turnaje ve Strakonicích a umístila se 
vždy mezi nejlepšími mužstvy.  

Mezi naši tradici již lze zařadit i pravidelnou 
účast na Zimní halové lize v Českých Budějo-
vicích, kde se v letošním roce představilo zcela 
obměněné mužstvo starší přípravky a odehrá-
lo zde téměř dvě desítky utkání, většinou pro-
ti soupeřům z krajských soutěží. Bohužel vl-
na nemocí, která se prohnala šatnami mužstev 
narušila regulérnost soutěže, kdy některá muž-
stva raději nepřijela, než by nasadila náhradní-
ky. Toto osobně považuji v dětských kategori-
ích za nepochopitelné a trenéři mužstev by se 
měli zamyslet nad tím, zda trénují dospělá muž-
stva, nebo učí hrát děti. Bez těžkých zápasů ne-
lze dobrého hráče vychovat. 

Mužstvo mladších žáků odehrálo velmi kva-
litně turnaj v Oseku, kde obsadilo konečné dru-
hé místo, turnaj v Milevsku a další přípravná 
utkání. Většina borců bude tvořit kádr starších 
žáků v příštím roce. 

Dorostenci se zúčastnili zimní ligy v Českém 
Krumlově a připravovali se na jarní část zejména 
venku na UMT v Oldřichově. Tomuto mužstvu 
lze jenom doporučit přidat ještě individuální tré-
ninky pro zlepšení kondice, kterou někteří hráči 
budou v jarní části sezóny určitě potřebovat. 

Zimní přípravné období jsme strávili neje-
nom tréninkem mužstev, ale i další prací výbo-

ru na přípravě sezóny příští, tedy 2025 – 2026. 
Jednáme o doplnění mužstev, zvýšení konku-
rence u dvou nejstarších kategoriích a zejmé-
na zkvalitnění kádru. Pokud je naším cílem hrát 
krajské soutěže, je tento krok nezbytný a není 
na co čekat a je potřeba jednat, dokud je z čeho 
vybírat. Ve sportovním životě nelze žít ze dne 
na den, ale je nezbytně nutné pracovat s dosta-
tečným předstihem. 

Počet členů našeho Fotbalového klubu se dy-
namicky rozrůstá, s čímž souvisí i zvyšování 
počtu mužstev a osob, které se o ně starají.

Závěrem chci všem, kteří podporují Čížovský 
fotbal, poděkovat a pozvat je na naše utkání. Na-
še řady neustále rostou a přístup k výchově no-
vých hráčů a hráček k nám přivádí další a další 
adepty, kteří již třeba zkusili hrát jinde, ale z ně-
jakého důvodu, zřídka kdy výkonnostního, tam 
skončili. Náš klub má v okrese i v kraji velmi 
dobré jméno, což vidíme při každém utkání a ho-
vorech s funkcionáři okresu i kraje. Tato skuteč-
nost se odrazila i ve volbách do Výkonného vý-
boru OFS Písek, kam byl shromážděním klubů 
zvolen náš zástupce a předseda Jiří Smrž. 

Tak na viděnou přátelé, těšíme se na Vás ve 
sportovním areálu obce Čížová a naše mužstva 
Vám připraví radostnou podívanou. 

Za výkonný výbor FK Čížová, z.s.
Jiří Smrž

Starší přípravka s trenérem Jiřím Smržem.Starší přípravka s trenérem Jiřím Smržem. Mladší žáci s trenérem Lubomírem Šimkem.Mladší žáci s trenérem Lubomírem Šimkem.


